
    

 

Via de raadsgriffier 

Aan het College van B&W van Gouda 

Artikel 38 vragen SP Gouda en CDA Gouda over 

Huishoudelijke Hulp (Wmo 2015) in Gouda 

Gouda, 8 januari 2015 

 

Wij willen enkele kwesties die nu spelen aan de wethouder Zorg/Wmo 

voorleggen. Daarbij inbegrepen de aanvullende vragen naar aanleiding van reeds 

eerder gestelde vragen door de SP en technische vragen die door het CDA 

gesteld zijn. 

Ten eerste de kwestie inzake het schrappen of versoberen van de huishoudelijke 

hulp (hh). Reeds in november 2014 werd in Binnenlands Bestuur gemeld dat de 

gemeenten massaal de Wet Wmo 2015 overtreden door de “poetshulp” te 

schrappen. Keukentafelgesprekken worden niet georganiseerd, de huishoudelijke 

hulp (hh) wordt versoberd of stopgezet. Alle gemeenten waarin dit geldt,  lijken 

in strijd met de wet te handelen. Daarbij komt dat de rechter in de zaak van een 

Fries echtpaar bij wie de hh gestopt werd, oordeelde dat de gemeente in strijd 

met de wet heeft gehandeld en de hulp moet blijven vergoeden.  

In de Volkskrant van 2 januari jl. staat een artikel dat 75% van de senioren in 

het ongewisse is over de hh die men in 2015 ontvangt. Er is met hen nog geen 

keukentafelgesprek gevoerd.  

Uit een enquête van Plus Magazine (januari 2015) blijkt dat 63% van de 

geënquêteerden bang is zo weinig thuishulp te ontvangen, dat hun huis vies 

wordt. 75% van de geënquêteerden ziet er tegen op om hulp te vragen aan 

familie, vrienden of kennissen (lees: om om mantelzorg te vragen). 

Staatssecretaris Van Rijn heeft benadrukt dat mantelzorg niet verplicht mag 

worden. Bovendien kan een deel van de cliënten die al hh ontvangt geen 

mantelzorg inschakelen, omdat men alleenstaand is en geen kinderen heeft. 

Tenslotte geeft 70% van de geënquêteerden aan dat men blij is met de huidige 

thuishulp, maar bang is hem of haar kwijt te raken. 



 

Ten tweede is de vraag of Gouda gebruik heeft gemaakt van de mogelijkheid om 

de Huishoudelijke Hulp Toelage bij VWS aan te vragen. Immers, vroegboekers 

kregen veel meer Van Rijn-gelden dan waar ze om vroegen. Die Toelage 

betekent bijvoorbeeld dat medewerkers in de thuiszorg hun baan langer kunnen 

behouden. Bovendien levert de Toelage ook een belangrijke bijdrage aan het 

bestrijden van oneigenlijke alfahulpconstructies. 

Ten derde vragen wij ons af wat de gevolgen zijn van het overnemen door 

Vierstroom van het contract tussen de gemeente en Zorgpartners. Onduidelijk is 

of cliënten dezelfde – beloofde – hulp blijven houden als voorheen. En ook is 

onduidelijk of er ontslagen zijn gevallen bij Zorgpartners door deze situatie. 

Wethouder Werger heeft in het AD op 13 december jl. gemeld het niet netjes te 

vinden dat Zorgpartners de huishoudelijke hulp  overdraagt aan Vierstroom. 

 

1 

Hoe geeft het college gevolg aan de rechterlijke uitspraak in Friesland ten 

aanzien van het schrappen of versoberen van de huishoudelijke hulp in Gouda? 

En heeft deze rechterlijke uitspraak uberhaupt gevolgen voor Gouda? Zo ja, 

welke? 

2 

Hoeveel bezwaren zijn er door burgers uit Gouda ingediend tegen het stopzetten 

of versoberen van de uren huishoudelijke hulp? En ziet u een toename in het 

aantal procedures sinds de zomer 2014? Hoe gaat het college om met deze 

bezwaren? 

3 

Welke ervaring heeft het college met de keukentafelgesprekken die gevoerd 

moeten worden? En zijn ervaringen van burgers met de keukentafelgesprekken 

in Gouda bekend? 

4 

Hoe is de overgangsregeling in Gouda vormgegeven inzake de bestaande 

cliënten die al in 2014 thuishulp (hh) ontvingen?  

5 

Wat is de situatie ten aanzien van de Goudse mantelzorgers? Is daar al meer 

over bekend? 

6 

Hoe heeft het college gehandeld inzake de aanvraag van een Toelage 

Huishoudelijke Hulp aan VWS? Is inmiddels bekend hoeveel budget Gouda 



ontvangt en hoe dit ingezet wordt? Zo nee, hoe verhoudt dat zich tot het feit dat 

de Toelage van VWS toch bedoeld is voor 2015? 

7 

Wat is de huidige situatie ten aanzien van de ontslagen in de thuiszorg en het 

bestrijden van het oneigenlijk gebruik van alfahulpconstructies in Gouda? Welke 

conclusie verbindt het college hieraan? 

 

8 

Ontvangen de cliënten van Zorgpartners in 2015 huishoudelijke hulp van de 

Vierstroom? Zo ja, zijn dat dezelfde zorgverleners als die men in 2014 had?  

9 

Hoe is de appreciatie van het college als het gaat om de overdracht van het 

contract dat met Zorgpartners is gesloten en overgedragen is aan Vierstroom? 

Kan dit ook met andere afgesloten contracten gaan gebeuren? Zo ja, wat zijn 

dan de (juridische en financiële) consequenties? 

10 

Heeft het besluit van Zorgpartners om het contract over te doen naar Vierstroom 

geleid tot ontslagen in de thuiszorg? Hoeveel medewerkers van Zorgpartners zijn 

overgenomen door Vierstroom? Is het college hierbij betrokken (geweest) en op 

welke wijze kan/kon hierop invloed worden uitgeoefend? 

 

De SP en het CDA zien de antwoorden met belangstelling tegemoet. 

 

Hartelijke groeten, 

Lenny Roelofs 

Fractievoorzitter SP Gouda 

 

Eppy Boschma 

Raadslid CDA Gouda 

 


